
Duurzaamheid:  
 
Onderstaande teksten zijn gekopieerd uit de raadsadviesnota en/of de jaarstukken 2022, en 
hebben alle betrekking op het verduurzamen van onze gemeente 

1. Lagere lasten duurzaamheid (voordeel € 223.000 incidenteel) In de begroting van 2022 is 
een incidenteel budget ter beschikking gesteld voor innovatie aanbestedingen op het 
gebied van duurzaamheid van € 100.000 . Dit budget is niet besteed.  

2. Daarnaast is gebleken dat in het boekjaar 2021 er voor de RRE (Regeling Reductie 
Energiegebruik) regeling € 97.000 administratief te veel aan lasten was genomen. Samen 
met nog wat kleinere afwijkingen geeft dat een voordeel van € 223.000. 

3. Bomenbeheer en vervanging (voordeel € 99.000 incidenteel) De budgetten zijn niet 
volledig besteed van de beschikbare € 470.000 is € 99.000 niet benut. Oorzaak hiervoor zijn 
personele wisselingen in 2022. 

4. Openbare groenvoorziening (voordeel € 97.000 incidenteel) In 2022 heeft de gemeente 
voor de eerste keer diverse wijkschouwen georganiseerd onder de noemer ‘Kijk in de 
Wijk’. Samen met inwoners is gekeken naar plekken in de openbare ruimte die interessant 
zijn, bijvoorbeeld omdat er iets verbeterd kan worden of omdat ze juist al een succes zijn. 
Deze proef is in alle kernen uitgevoerd. Er was oorspronkelijk incidenteel € 200.000 
beschikbaar, met 3e name om werkzaamheden uit te voeren naar aanleiding van de 
wijkschouwen. Bij de financiële rapportage is daar al een bedrag van € 85.000 op 
ingeboekt. Uiteindelijk is € 21.000 uitgegeven. Samen met nog wat kleine voordelen is er 
een overschot van € 97.000. 

5. De herijking van het groenbeleid en het beheersplan is vertraagd. 
6. Scholen: De gemeente wil voor de toekomst toegankelijk en kwalitatief goed voortgezet 

onderwijs behouden. Goed onderwijs op verschillende niveaus is belangrijk voor het 
voorzieningenniveau in onze gemeente en directe omgeving. Dit draagt bij aan de ambitie 
voor een duurzame schaalsprong. 

Voor Sociaal Gemert-Bakel is verduurzaming een belangrijk thema  
 
Waarom wordt er juist op dit thema geld overgehouden. Is duurzaamheid voor het college niet net 
zo belangrijk als voor onze inwoners? 
Het college vindt duurzaamheid net zo belangrijk als voor onze inwoners. De ambtelijke capaciteit 

(1,5 fte) sluit nog niet goed aan bij de ambities uit de begroting.   

Een groot deel van de tijd is besteed aan de vele subsidies die we hebben ontvangen, zoals de RREW, 

spuk energiearmoede.  

De schaalsprong is een onderwerp dat per definitie niet duurzaam is en juist daar wordt de term 
duurzaamheid gehanteerd. 
 

Uit ontwikkelstrategie: Bij elke locatiekeuze en bij het ontwerp van nieuwe woon- en werkgebieden in 
dorpen en steden moet vanwege het behoud van kwaliteit rekening gehouden worden met een 
aantal leidende principes. Toekomstbestendigheid, duurzaamheid, natuur, cultuur, identiteit, 
klimaatadaptatie en energietransitie zijn alle van belang bij de integrale afweging voor een 
evenwichtige schaalsprong. 
 
Op het vlak van wonen, werken, mobiliteit en duurzaamheid zijn er volop kansen om succesvol bij te 



dragen aan een duurzame schaalsprong van de Brainport. De Peel ziet het landschap als fundament 
voor de ruimtelijke ontwikkeling. Duurzaamheid (energie, water, klimaat, natuur) worden hierbij niet 
enkel als opgave maar ook als kans opgevat. 
 

Welke definitie hanteert het college m.b.t. duurzaamheid? 
In het document Duurzaam Gemert-Bakel, koersdocument: van strategie naar uitvoering. Vastgesteld 

door raad 9 november 2017 is de volgende definitie opgenomen: 

  

1.3 Definitie duurzaamheid  
De gemeente Gemert-Bakel pakt op het gebied van duurzaamheid een voorbeeldfunctie richting haar 

inwoners. Het begrip ‘duurzaamheid’ is veelomvattend, raakt heel veel beleidsvelden en is continue in 

beweging. Onder duurzaamheid verstaan wij de omschrijving, zoals die door de VN-commissie 

Bründtland in 1987 werd gedefinieerd: ”Duurzame ontwikkeling is ontwikkeling die aansluit op de 

behoeften van het heden zonder het vermogen van toekomstige generaties om in hun eigen 

behoeften te voorzien in gevaar te brengen.” Duurzaamheid gaat voor ons om meer dan alleen het 

milieu. Het gaat om het in evenwicht brengen van het sociale, ecologische én economische aspect 

van duurzame ontwikkeling, met oog voor de toekomstbestendigheid van ons handelen. Wij baseren 

ons daarbij op de Telosdriehoek: wij streven ernaar om mensen, ruimte en economie optimaal op 

elkaar af te stemmen en onderling te versterken. Alleen zo kunnen de huidige generaties gezond, 

veilig en in welvaart laten leven, met behoud van de mogelijkheden voor toekomstige generaties. 

  



Herplant Bomen en Groen. (Onderstaande tekst staat op Pag 66 jaarstukken) 
Herplant bomen en groen heeft betrekking op de bomenverordening en verordening groenfonds. 
Voor het kappen van bomen geldt, in sommige situaties, een verplichting tot herplant. Daarnaast 
hanteert de gemeente een groennorm. De groennorm behelst bij 
initiatieven een verplichting voor realisatie van voldoende openbaar toegankelijk groen per 
woning. In een aantal situaties is het niet verplicht of gewenst deze fysiek te realiseren. Dan kan de 
gemeente instemmen om ter compensatie in het groenfonds een bedrag te storten. De gemeente 
neemt daarmee de verplichting voor groenrealisatie over. In de voorziening herplant bomen en 
groen, het ‘groenfonds’, worden deze bijdragen van initiatiefnemers gestort.  
 
 
Wat zijn de kriteria om bomen niet terug te plaatsen. 
Een boom wordt niet herplant als er geen duurzame groeiplaats gecreëerd kan worden.  
 
Bv. Als er meerdere bomen ongeveer tegen elkaar staan die gekapt moeten worden en er maar plek is 
voor 1 boom wordt deze herplant, de andere bomen worden niet herplant. 
In ons bomenbeheerplan is onderstaand als uitgangspunt opgenomen: 
 

 

 

 



Als voorbeeld: In mijn eigen straat (Duinroosstraat in Bakel) zijn vorig jaar zijn vorig jaar 27 Mooie 
grote bomen gekapt en er zijn er slechts 14 kleine bomen voor teruggekomen. Graag toelichting 
waarom hier geen herplant heeft plaats gevonden. 

In de Duinroosstraat zijn de bomen gekapt vanwege overlast door boomwortels. Vanuit wegbeheer 
bekeken was het veiliger om deze bomen te verwijderen.  

Er zijn vervolgens minder bomen geplant om de bomen een duurzamere groeiplaats te kunnen 

bieden. Er is gekozen voor een kleine boomsoort om overlast voor bewoners in de toekomst te 

verminderen. In de regio eromheen worden bomen herplant die als compensatie tellen voor de 

andere bomen die zijn verwijderd.  

Het bedrag in het groenfonds is in 2022 toegenomen. Waarom zijn deze stortingen niet omgezet in 
bomen. 

Voorheen was de besteding uit het groenfonds niet goed belegd. Inmiddels is er een werkwijze voor 

uitgaven groenfonds vastgelegd.  

Bestedingen uit het groenfonds worden gedaan in het kader van kwaliteitsverbetering van de 

openbare ruimte. Dit kan door één van onderstaande uitgaven: 

- Aankoop van grond om deze te vergroenen; 
- Het toevoegen, of opwaarderen, van groen binnen bestaande openbare ruimte en 

renovatieprojecten, bijvoorbeeld door het toevoegen van extra bomen, kwalitatief betere 
beplanting, etc.; 

- Het toevoegen, of opwaarderen, van groen als los initiatief, bijvoorbeeld door het inzaaien 
van kruidenrijke bermen, planten van bijenvriendelijke gewassen of maatregelen die 
bijdragen aan de aanpassing aan het veranderende klimaat; 

- Het terugnemen en inrichten van in gebruik genomen gemeentelijke gronden. 
 

In principe worden middelen die afkomstig zijn van initiatieven in een kern bij de besteding ingezet 

voor dezelfde kern.  

Er wordt altijd eerst zo dicht mogelijk bij het perceel van de initiatiefnemer cq. storter gekeken naar 

de mogelijkheden voor aanleg of verbetering van groen. Als dat niet lukt wordt uitgezoomd om te 

zien waar dan besteding in de kern mogelijk 

 

 


